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Ministrul Finantelor: Nu vom avea nevoie de FMI în acest an; vom obtine bani de

pe pietele financiare

Ministrul Finantelor Publice, Florin Cîtu, a afirmat, luni  seara, ca România nu va avea nevoie de

împrumut de la Fondul Monetar  International (FMI) si banii vor fi veni de pe pietele financiare.

"Nu vom avea nevoie de FMI (Fondul Monetar International - n. r.). În  2020 am reusit o premiera: suntem singura

tara care nu este în zona  euro, care are un deficit ce se va duce spre 7% si sa nu aiba nevoie de  finantare de la o

institutie financiara cum este FMI. Banii îi vom  obtine de pe pietele financiare. Avem încrederea finantatorilor

privati.  Am avut cea mai de succes emisiune de obligatiuni în perioada de criza,  cu un interes de 13 miliarde de

euro, din care am luat 3,3 miliarde. În  criza ne-am împrumutat pe perioade lungi, de 15-20 de ani si  bineînteles ca

ne uitam în continuare sa ne finantam atât de pe piata  interna. Mai pregatesc o surpriza pentru români în ceea ce

priveste  împrumuturile. Dobânzile sunt în jos, în jur de 3% la lei, depinde de  scadenta. Aici lucram foarte bine si

cu banca centrala", a spus Cîtu, la  Digi 24.

Potrivit ministrului, alte surse de finantare sunt emisiunile de  obligatiuni, o astfel de initiativa destinata

persoanelor fizice urmând  sa fie lansata pe data de 1 iulie 2020.

"Pe 1 iulie cred ca emitem o emisiune în lei pentru români. Sunt ordine  semnate de mine, dar stiti ca birocratia are

o inertie mai mare. Pentru  persoanele fizice, scadentele vor fi pâna la 5 ani. Este un program mai  flexibil. Înainte

puteai sa pui bani în acest program si nu puteai sa-i  mai scoti 5 ani. Noi vom da si niste bonificatii, dar este un

program  prin care speram ca românii, daca au încredere sa investeasca în acest  Guvern, bani aceia vor fi folositi

pentru investitii, pentru a  reconstrui România. Va fi o dobânda buna, competitiva", a precizat  oficialul MFP.

Pe de alta parte, Florin Cîtu a declarat ca, "la sfârsitul anului, ma  voi uita la modul în care au fost construite

bugetele", iar în cazul în  care se va constata supradimensionarea anumitor proiecte va solicita  sanctionarea

directorilor economici.

"Nu putem sa mergem mai departe fara sa fim responsabili. Acest truc se  face în fiecare an. Se creeaza, se arunca

tot felul de proiecte în buget  ca sa se aloce resurse ca apoi acele resurse sa fie redirectionate", a  avertizat ministrul

Finantelor.
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